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REVISTA PRESEI 

 

 Şedinţă a CSAT; discuţiile vor viza şi cazul de la Caracal 

 

Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) se va reuni, marţi, în şedinţă, discuţiile urmând să 

vizeze şi cazul de la Caracal. 

 

Preşedintele Klaus Iohannis a precizat la finalul săptămânii trecute că în cadrul şedinţei CSAT se 

va discuta despre cazul de la Caracal. 

 

"Nu mă voi pronunţa pe detaliile acestui caz până la finalizarea anchetei şi a rapoartelor pe care 

le vom discuta, în mod foarte serios, în CSAT. În mod normal, însă, nu ar fi trebuit să ajungem 

să discutăm un asemenea caz în CSAT. Şi resping abordarea politicianistă propusă de Guvernul 

României, care ar trebui să se gândească dacă nu cumva este autorul moral al acestei tragedii", a 

afirmat, duminică, şeful statului. 

 

Tot în această şedinţă, preşedintele Klaus Iohannis va informa membrii Consiliului pentru a lua 

act de demisia lui Ionel Vasilca din funcţia de director al Serviciului de Telecomunicaţii 

Speciale. 

 

Şeful statului a convocat săptămâna trecută această şedinţă a CSAT. Ministrul Finanţelor 

Publice, Eugen Teodorovici, anunţase joia trecută, în contextul discuţiilor despre rectificarea 

bugetară, că săptămâna aceasta va avea loc o şedinţă a CSAT. El susţinea că nu mai este timp 

pentru ca rectificarea bugetară să fie aprobată la 31 iulie, aşa cum era planificat, astfel că 

Executivul ar putea adopta acest proiect o săptămână mai târziu. 

 

"Mai sunt câteva lucruri de încheiat. Aprobarea ei în Guvern ţine de pasul de trecut cu CSAT. Va 

fi săptămâna viitoare CSAT, ceea ce înseamnă că rectificarea nu va avea loc la 31 iulie, pentru că 

sunt mai mulţi paşi de parcurs: CSAT, Consiliul Fiscal, CES şi atunci probabil că 31 iulie nu mai 

rămâne o dată fezabilă pentru rectificare. Poate următoarea săptămână", a declarat ministrul 

Finanţelor, care a adăugat că proiectul ar putea fi publicat spre dezbatere publică luni. 

 

Membrii CSAT sunt preşedintele Klaus Iohannis - preşedinte al Consiliului, premierul Viorica 

Dăncilă - vicepreşedinte al Consiliului, ministrul Apărării Naţionale, Gabriel Leş, ministrul 

Afacerilor Interne, Nicolae Moga, ministrul Afacerilor Externe, Ramona Mănescu, ministrul 

Justiţiei, Ana Birchall, ministrul Economiei, Nicolae Bădălău, ministrul Finanţelor Publice, 

Eugen Teodorovici, directorul Serviciului Român de Informaţii, Eduard Hellvig, directorul 

Serviciului de Informaţii Externe, Gabriel Vlase, şeful Statului Major al Apărării, Nicolae Ciucă, 

şi consilierul prezidenţial pentru securitate naţională, Mihai Şomordolea. 
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Este prima şedinţă a CSAT la care participă noii miniştri de Interne, Nicolae Moga, şi de 

Externe, Ramona Mănescu. 

 

Ultima şedinţă a CSAT a avut loc la sfârşitul anului trecut. 

 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul de Interne si conducerea Politiei nu s-au dus la audierile din Parlament 

 

Comisia pentru Aparare a Camerei Deputatilor a inceput, luni, audierile in cazul tragediei de la 

Caracal. 

 

La sedinta participa reprezentanti ai Serviciului de Telecomunicatii Speciale (STS), general de 

brigada Sorin Balan, prim-adjunctul STS, si colonelul Florin Feticu, insa lipsesc cei ai 

Ministerului Afacerilor Interne si ai Politiei. 

 

Mai multi deputati din comisie au criticat lipsa reprezentantilor Ministerului Afacerilor Interne. 

 

Presedintele comisiei, Dorel Caprar, a precizat ca a avut o discutie cu ministrul de Interne si 

acesta va fi invitat ulterior la audierile pe aceasta tema. 

 

La audieri au fost chemati ministrul de Interne Nicolae Moga, fostul directorul STS Sorinel 

Vasilca, inspectorul general interimar al Politiei Romane Florian Dragnea, fostul sef al Politiei 

Ioan Buda, precum si directorul Directiei Generale de Protectie Interna din cadrul MAI. 

 

Deputatul Dorel Caprar, presedintele Comisiei pentru Aparare a Camerei, a anuntat inca de ieri 

ca, in urma evenimentelor de la Caracal, s-a decis convocarea pentru luni a unei sedinte de 

urgenta. 

 

Intre timp, seful STS, general-locotenent ing. Ionel-Sorinel Vasilca, si-a dat demisia. In plus, 8 

politisti sunt anchetati, iar agentul care a preluat apelul de la 112 a fost deferit Parchetului. 

 

Amintim ca, miercuri, Alexandra Macesanu, o fata de 15 ani din comuna Dobrosloveni, judetul 

Olt, a disparut dupa ce a plecat spre Caracal cu o masina "la ocazie". Minora a sunat, joi, de trei 

ori la numarul de urgenta 112, spunand ca a fost sechestrata de un barbat, insa autoritatile nu au 

reusit sa identifice locul in care se afla. 

 

 

http://www.ziare.com/politica/comisie/cazul-de-la-caracal-ministrul-de-interne-si-seful-sts-vor-fi-audiati-astazi-in-parlament-1571430
http://www.ziare.com/politica/comisie/cazul-de-la-caracal-ministrul-de-interne-si-seful-sts-vor-fi-audiati-astazi-in-parlament-1571430
http://www.ziare.com/politica/demisie/seful-sts-si-a-dat-demisia-dupa-crimele-de-la-caracal-1571460
http://www.ziare.com/stiri/politie/opt-politisti-sunt-cercetati-in-cazul-crimelor-de-la-caracal-1571472
http://www.ziare.com/stiri/politie/opt-politisti-sunt-cercetati-in-cazul-crimelor-de-la-caracal-1571472
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Duminica, suspectul principal in acest caz, Gheorghe Dinca, a recunoscut ca a ucis-o pe 

Alexandra, dar si pe Luiza, o fata de 18 ani disparuta in urma cu 3 luni. 

 

Ulterior, procurorii au extins cercetarile in cazul lui Dinca Georghe pentru omor calificat, iar 

anchetatorii au confirmat ca Alexandra a fost ucisa dupa ce a fost prinsa de Dinca sunand la 112. 

 

"S-a decis extinderea actiunii penale si sub aspectul savarsirii infractiunii de omor calificat, 

constand in aceea ca, la data de 25 iulie 2019, in jurul orelor 12:00, Gheorghe Dinca a ucis-o pe 

minora in varsta de 15 ani, pe care anterior o rapise, o sechestrase la domiciliul sau si o violase. 

 

In cauza exista elemente constitutive ale traficului de minori: recrutarea, transportarea si 

adapostirea minorului, profitand de vulnerabilitatea minorului, in scopul exploatarii sale 

sexuale", a declarat Giorgiana Hosu, procuror sef adjunct al DIICOT, duminica seara. 

 

Hosu a precizat ca au fost identificate mai multe oase si dinti umani intr-un butoi metalic, la 

domiciliul lui Dinca. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Creşte temperatura în coaliţia de guvernare PSD/ALDE. Tăriceanu spune „nu“ 

rectificării bugetare a lui Teodorovici, care vine cu tăieri la Transporturi, Sănătate şi 

Educaţie 

Preşedintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, al cărui partid participă la guvernare alături de 

PSD, le-ar fi transmis premierului Viorica Dăncilă şi ministrului de finanţe Eugen Teodorovici 

că liberal-democraţii că nu sunt de acord cu rectificarea bugetară, care vine cu propuneri de tăieri 

de cheltuieli de la Transporturi, Sănătate şi Educaţie şi de la investiţii. 

Finanţele ar fi trebuit să prezinte rectificarea miercuri, 31 iulie, dar ministrul de resort a amânat-o 

pentru august deoarece trebuie să găsească soluţii financiare, după ce deficitul la şase luni a ajuns 

lângă pragul de 2% din PIB – faţă de 3% din PIB la cât a fost fixat el pentru întreg anul 2019. 

În mod cu totul nebişnuit, ALDE a anunţat luni printr-un comunicat că nu este de acord 

propunerile de rectificare prezentate de Ministerul de Finanţe: „În cadrul şedinţei coaliţiei de 

guvernare din această dimineaţă (luni dimineaţă - n.red.) preşedintele Călin Popescu- Tăriceanu 

(...) a reiterat că ALDE nu este de acord cu reducerea sumelor de la ministere de bază în 

dezvoltarea statului, precum Ministerul Transporturilor, Ministerul Educaţiei sau Ministerul 

Sănătăţii“. 

PSD a prezentat varianta proprie tot printr-un comunicat: „În urma discuţiilor de astăzi (luni – n. 

red.), s-a constatat că sunt asigurate fondurile necesare pentru veniturile populaţiei, referindu-ne 

http://www.ziare.com/stiri/crima/gheorghe-dinca-si-a-recunoscut-ambele-crime-1571366
http://www.ziare.com/stiri/crima/gheorghe-dinca-si-a-recunoscut-ambele-crime-1571366
http://www.ziare.com/stiri/diicot/procurorii-au-extins-cercetarile-in-cazul-lui-georghe-dinca-pentru-omor-calificat-1571412
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aici la salarii şi pensii (inclusiv creşterea punctului de pensie de la 1 septembrie). Totodată, 

viitoarea rectificare bugetară va pune un accent deosebit pe investiţiile naţionale, dar şi pe cele 

de ordin local, o prioritate majoră a guvernului“. 

Între PSD şi ALDE au apărut tensiuni după ce cele două partide nu s-au înţeles asupra 

candidatului unic pentru alegerile prezidenţiale din toamnă. Tăriceanu ar fi vrut să fie candidatul 

unic al coaliţiei, dar PSD şi-a împins în alegeri candidatul propriu, în persoana premierului şi 

totodată preşedintele partidului, Viorica Dăncilă. 

ALDE nu deţine ministere economice de primă mână. Iar tonul comunicatului de luni nu este 

unul întâlnit la fiecare pas. 

Potrivit sursei citate „în vederea creşterii veniturilor bugetare şi reducerea cheltuielilor neecomu-

nicoase“ trebuie luate o serie de măsuri. Şi urmează o listă lungă de generalităţi între care 

„îmbunătăţirea colectării veniturilor şi întreprinderea de măsuri de diminuare a evaziunii fiscale“ 

sau „reducerea cheltuielilor neeconomicoase cu aparatul administrativ supradimensionat la 

nivelul administraţiei centrale de stat, al agenţiilor şi autorităţilor finanţate prin bugetul de stat“. 

Însă sunt şi cereri concrete: „reducerea numărului funcţiilor de conducere în cadrul ministerelor, 

agenţiilor şi autorităţilor“, „extinderea sistemului de achiziţii centralizate pentru toate entităţile 

din subordinea ordonatorilor principali de credite“ sau „reorganizarea şi descentralizarea 

agenţiilor şi autorităţilor din cadrul ordonatorilor principali de credite“. 

ALDE mai vorbeşte despre „prioritizarea cheltuielilor bugetare către investiţiile în derulare, la 

nivel central şi local, şi, de asemenea, alocările de fonduri către investiţiile mari de infrastructură 

asumate la adoptarea bugetului pe anul 2019“. 

ALDE susţine că discuţiile cu PSD vor fi reluate într-o următoare şedinţă a coaliţiei, a cărei dată 

nu a fost anunţată. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Teodorovici: Proiectul privind rectificarea bugetară va fi postat pe site-ul Ministerului 

Finanţelor Publice săptămâna aceasta 

 

Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a afirmat că proiectul privind rectificarea 

bugetară va fi postat pe site-ul Ministerului Finanţelor Publice în cursul acestei săptămâni. 

 

" Nu s-a decis nimic, nu s-a discutat", a declarat Eugen Teodorovici, luni, la finalul CEx al PSD, 

întrebat despre ce s-a decis în legătură cu rectificarea bugetară. 
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Întrebat de ziarişti câţi bani vor primi administraţiile locale la rectificare, el a spus: "O să vedeţi 

când se postează pe site". 

 

Despre faptul că ar urma să fie tăiaţi bani de la Educaţie, Transporturi şi Sănătate, Teodorovici a 

dat acelaşi răspuns. 

 

"O să vedeţi pe site şi o să vedeţi comentariile miniştrilor de resort", a spus ministrul. 

 

Teodorovici a precizat că proiectul privind rectificarea bugetară va fi postat pe site-ul 

Ministerului de Finanţe în cursul acestei săptămâni. 

 

Surse guvernamentale au precizat anterior că, cel mai probabil, rectificarea bugetară ar urma să 

fie aprobată în Guvern pe data de 5 august . 

 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Primele măsuri după crimele de la Caracal. Guvernul va da OUG pentru modificări la 

sistemul 112/ Comitet interministerial condus de Raed Arafat 

Guvernul va înfiinţa un comitet interministerial condus de Raed Arafat, secretar de stat în MAI, 

pentru a îmbunătăţi sistemul de urgenţă 112 şi sistemul de localizare, arată un comunicat 

PSD.Comitetul va prezenta un plan de modificări legislative prin OUG care vor fi adoptate prin 

lege de Parlament. 

"Coaliţia de guvernare PSD – ALDE s-a întrunit astăzi, 29 iulie 2019, principala temă de discuţie 

fiind măsurile dispuse de urgenţă de către doamna Prim-ministru, Viorica Dăncilă, în urma 

tragediei petrecute la Caracal. În cadrul întrevederii a fost amintită înfiinţarea grupului de lucru 

interministerial care are drept scop gândirea unui plan de măsuri pentru eficientizarea timpilor de 

răspuns în situaţii critice, coordonat de Secretarul de Stat din cadrul Ministerului Afacerilor 

Interne, domnul Raed Arafat. Comitetul de lucru însărcinat de premier să găsească soluţii pentru 

îmbunătăţirea sistemului de urgenţă 112 şi a sistemului de localizare pregăteşte în aceste zile o 

analiză şi un plan de modificări ale legislaţiei, care se vor face prin Ordonanţă de Urgenţă şi 

convocarea rapidă a unei sesiuni extraordinare a Parlamentului României, în vederea adoptării 

acestora", arată un comunicat al PSD, remis, luni, MEDIAFAX. 

Un alt subiect aflat pe agenda de lucru a Coaliţiei PSD-ALDE a fost cel referitor la viitoarea 

rectificare bugetară la care lucrează Ministerul de Finanţe. 

 



6 
 

"Astfel, în urma discuţiilor de astăzi, s-a constatat că sunt asigurate fondurile necesare pentru 

veniturile populaţiei, referindu-ne aici la salarii şi pensii (inclusiv creşterea punctului de pensie 

de la 1 septembrie). Totodată, viitoarea rectificare bugetară va pune un accent deosebit pe 

investiţiile naţionale, dar şi pe cele de ordin local, o prioritate majoră a Guvernului", mai arată 

comunicatul. 

Anterior, surse politice au declarat, pentru MEDIAFAX, că PSD-ALDE a hotărât să formeze un 

comitet interministerial din care să facă parte şi instituţii din afara Guvernului, pentru a analiza 

posibilele modificări legislative la sistemul de urgenţă 112. 

Membrii coaliţiei PSD-ALDE au ajuns în această dimineaţă la Guvern pentru a discuta cu 

premierul Viorica Dăncilă despre măsurile care ar putea fi luate după crima de la Caracal, 

suplimentarea finanţării serviciilor speciale la rectificarea bugetară şi modificarea legii STS. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Directorul STS şi-a dat DEMISIA din funcţie: „Nu a fost depusă ca urmare a existenţei 

unei sincope, inadvertenţe sau ca umare a celei mai mici umbre de vinovăţie” 

Ionel-Sorinel Vasilca, director al STS, a anunţat, luni, că a înaintat preşedintelui Klaus Iohannis, 

demisia sa din funcţie. Demisia a fost înaintată pentru a nu afecta prestigiul instituţiei, spune 

acesta. 

„Doresc să vă informez că, începând cu data de 29 iulie 2019, am înaintat Preşedintelui 

României demisia mea din funcţia de director al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale. Fac 

precizarea că demisia nu a fost depusă ca urmare a existenţei unei sincope, inadvertenţe sau ca 

umare a celei mai mici umbre de vinovăţie în exercitarea funcţiei de preluare şi localizare a 

apelurilor de urgenţă 112 de către STS, a neglijenţei mele în serviciu, a tratării superficiale sau 

a neasumării responsabilităţilor care privesc datoria mea şi a tuturor angajaţilor de a garanta 

funcţionarea continuă a serviciilor speciale, de cooperare şi a celor pe linia 112”, se arată într-o 

informare transmisă de STS şi semnată de Vasilca. 

Potrivit acestuia, demisia a fost înaintată pentru a nu afecta prestigiul instituţiei. 

Generalul-maior Ionel Sorinel Vasilca a fost numit director al Serviciului de Telecomunicaţii 

Speciale în august 2017. Vasilca a fost adjunct tehnic al Directorului Serviciului de 

Telecomunicaţii Speciale, din 7 decembrie 2005. 
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Vasilca lucrează în Serviciul de Telecomunicaţii Speciale din 1990, când a fost angajat pe 

funcţia de ofiţer tehnic la Direcţia Radiocomunicaţii. Între 1997 şi 2001 a fost şef birou şi şef 

sector la Direcţia Radiocomunicaţii. Ulterior, a fost numit locţiitor al şefului Direcţiei 

Radiocomunicaţii, până în 2005. 

Fostul şef al STS a absolvit Academia Tehnică Militară - Facultatea de Electronică şi 

Informatică, în 1990. 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale a anunţat, sâmbătă, că în cazul Caracal nu au fost 

inadvertenţe, sincope sau defecţiuni tehnice şi dacă există o problemă este legată doar de 

comunicarea întârziată. 

STS este instituţia acuzată de Poliţie că a oferit târziu date legate de localizarea Alexandrei, fata 

de 15 ani sechestrată, violată şi ucisă, care a apucat să sune de 3 ori de pe telefonul agresorului, 

la 112. 

De altfel, prim-ministrul Viorica Dăncilă i-a cerut lui Klaus Iohannis să îl demită pe directorul 

STS. 

Preşedintele Klaus Iohannis a primit demisia directorului STS Ionel-Sorinel Vasilca 

Preşedintele Klaus Iohannis a primit, luni, demisia directorului Serviciului de Telecomunicaţii 

Speciale, Ionel-Sorinel Vasilca, urmând ca marţi să informeze membrii Consiliului Suprem de 

Apărare al Ţării de această demisie în şedinţă, potrivit Administraţiei Prezidenţiale. 

 

"Administratia Prezidentiala: Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a primit luni, 29 

iulie a.c., demisia din funcţia de director al Serviciului de Telecomunicaţii Speciale a domnului 

Ionel-Sorinel Vasilca. În cadrul şedinţei Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, care va avea loc 

marţi, 30 iulie, Preşedintele Klaus Iohannis va informa membrii Consiliului pentru a lua act de 

această demisie", arată un mesaj al Preşedinţiei, remis luni MEDIAFAX. 

 
Audieri în Parlament 

Ministrul de Interne Nicolae Moga, directorul STS Sorinel Vasilca, fostul şef al Poliţiei Române 

Ioan Buda precum şi directorul Direcţiei Generale de Protecţie Internă din cadrul MAI se vor 

prezenta, luni, la audierile Comisiei de Apărare a Camerei Deputaţilor privind cazul fetelei ucise 

la Caracal. 
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Preşedintele Comisiei pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională din Camera 

Deputaţilor, Dorel Căprar, a declarat, pentru MEDIAFAX, că se vor prezenta la audierile de luni 

ministrul de Interne Nicolae Moga, directorul STS Sorinel Vasilca, inspectorul general interimar 

al Poliţiei Române Florian Dragnea, fostul şef al Poliţiei Române Ioan Buda precum şi directorul 

Direcţiei Generale de Protecţie Internă din cadrul MAI. 

Potrivit unui anunţ intern al Comisiei pentru apărare, obţinut de MEDIAFAX, forul legislativ va 

avea şedinţă, luni, ora 15.30. 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale a anunţat, sâmbătă, că în cazul Caracal nu au fost 

inadvertenţe, sincope sau defecţiuni tehnice şi dacă există o problemă este legată doar de 

comunicarea întârziată. 

STS este instituţia acuzată de Poliţie că a oferit târziu date legate de localizarea Alexandrei, fata 

de 15 ani sechestrată, violată şi ucisă, care a apucat să sune de 3 ori de pe telefonul agresorului, 

la 112. 

Prim-ministrul Viorica Dăncilă i-a cerut lui Klaus Iohannis să îl demită pe directorul STS. 

În schimb, preşedintele Klaus Iohannis a spus că cei responsabili de gestionarea defectuoasă a 

cazului din Caracal „vor trebui aspru sancţionaţi”, de la Interne de la STS. Cu toate acestea, şeful 

statului nu a anunţat, duminică, demiterea directorului STS, aşa cum i-a solicitat premierul, ci a 

afirmat că Executivul trebuie să se gândească dacă nu este vinovatul moral. 

Suspectul principal din Caracal, Gheorghe Dincă, şi-a recunoscut ambele crime, atât în cazul 

Alexandrei, cât şi al Luizei, a declarat avocatul din oficiu al bărbatului, pentru MEDIAFAX. 

Procurorii au extins cercetările în cazul Dincă Georghe pentru omor calificat, au anunţat 

procurorii DIICOT duminică seara. 

Luiza Melencu (18 ani) a dispărut în luna aprilie 2019, după ce a luat o maşină de ocazie. În 

acelaşi mod a dispărut Alexandra Măceşanu (15 ani). Suspectul a fost identificat abia vineri, 

după ce Alexandra a sunat de 3 ori la 112 pentru a-şi anunţa răpirea. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Codurile Penale se întorc în Parlament. Ciolacu anunţă posibilitatea introducerii de noi 

prevederi după drama din Caracal 

Preşedintele Camerei Deputaţilor, Marcel Ciolacu, a declarat, luni, pentru MEDIAFAX că 

doreşte ca în septembrie să existe o discuţie mai largă pe modificarea Codurilor penale. El a 

afrimat că există posibilitatea introducerii de noi prevederi în legislaţia penală, după tragedia din 

Caracal. 

„Eu cred că în septembrie voi avea o nouă abordare asupra acestor propuneri de modificare a 

Codurilor penale, dar vom vedea în septembrie. Aş vrea o discuţie mai largă. Mai ales că există 

această decizie a CCR, ceea ce îmi va da libertatea de a rediscuta propunerile legislative”, a 

declarat Marcel Ciolacu, pentru MEDIAFAX. 

Întrebat dacă vor exista prevederi noi având în vedere tragedia din Caracal, preşedintele Camerei 

Deputaţilor a răspuns: „Este posibil”. 

El a amintit că partidele politice pot veni în termen de 15 zile cu propuneri de modificare a 

legislaţiei, apoi dacă Guvernul dă OUG, Parlamentul va intra în sesiune extraordinară. 

„Am înţeles că este o echipă de lucru la nivelul primului-ministru, coordonată de domnul Arafat, 

care totuşi este total independent politic. Doamna prim-ministru, din câte am înţeles, astăzi a dat 

un termen de 15 zile să se vină cu anumite propuneri de modificări legislative, să poată da o 

ordonanţă de urgenţă. În momentyul în care doamna prim-ministru ar avea aspecte sesizate de 

către Comisia de lucru şi ar da o astfel de OUG pentru a nu se mai întâmpla ce a fost la 

Caracal, automat prima Cameră sesizată, respectiv Senatul, va trebui să intre în sesiune 

extraordinară, deoarece Guvernul este abilitat să dea ordonanţe pe acest domeniu”, a subliniat 

Ciolacu. 

USR a solicitat, luni, convocarea unei sesiuni extraordinare pentru modificare legislaţiei, după 

tragedia din Caracal, unde un bărbat a ucis două adolescente, după ce acesta le-a luat cu maşina, 

la ocazie. 

Tot luni, Curtea Constituţională a admis sesizările de neconstituţionalitate formulate de PNL - 

USR şi de preşedintele Klaus Iohannis asupra modificărilor aduse de Parlament Codului Penal şi 

Codului de Procedură Penală. 

Cu unanimitate de voturi, CCR a declarat neconstituţională, în ansamblul ei, legea de modificare 

a Legii nr.286/2009 privind Codul penal, precum şi a Legii nr.78/2000 pentru prevenirea, 

descoperirea şi sancţionarea faptelor de corupţie, potrivit unui comunicat de presă remis, luni, 

MEDIAFAX. 

Curtea a transmis că, în cadrul procesului de reexaminare a legii, Parlamentul nu a transpus în 

integralitate deciziile Curţii Constituţionale incidente în materie penală. 
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De asemenea, judecătorii CCR au declarat, cu unanimitate de voturi, neconstituţională în 

ansamblul ei Legea nr.135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi pentru 

modificarea Legii nr.304/2004 privind organizarea judiciară. 

Curtea a transmis că, "în cadrul procesului de reexaminare a legii ca urmare a Deciziei Curţii 

Constituţionale nr.633 din 12 octombrie 2018, Parlamentul nu a respectat limitele procedurii de 

reexaminare şi nu a transpus toate deciziile Curţii Constituţionale prin care s-a constatat, în 

cadrul controlului de constituţionalitate a posteriori, neconstituţionalitatea unor norme de 

procedură penală". 

Astfel, procesul de revizuire a modificărilor aduse Codurilor penale ar trebui reluat de Parlament. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Decizie în CEx. Congresul PSD va avea loc pe 24 august 

CEx a decis, luni, Congresul PSD se va desfăşura pe 24 august, au declarat surse din partid, 

pentru MEDIAFAX. Viorica Dăncilă le-a transmis, sâmbătă, o scrisoare liderilor de filiale în 

care le-a propus să amâne Congresul din 3 august, în contextul crimelor din Caracal. 

„Dragi colegi, În aceste zile, un suflet tânăr care putea fi salvat a plecat dintre noi. Suntem cu 

toţii plini de durere şi revoltă, de tristeţe şi frustrare pentru că aşa ceva s-a putut întâmpla. Am 

luat câteva decizii necesare, în calitate de Prim-ministru, dar mai trebuie. Toţi vinovaţii trebuie 

să plătească. Până la ultimul. Vă rog ca în aceste zile să lăsaţi politica deoparte. Vă rog, deci, să 

nu arătaţi cu degetul spre un partid sau altul, nu este momentul unor astfel de dispute. În aceste 

zile, politica nu-şi are locul”, a transmis Viorica Dăncilă, în scrisoarea către preşedinţii 

organizaţiilor PSD, obţinută de MEDIAFAX. 

Prin urmare, preşedintele PSD le-a propus social-democraţilor amânarea Congresulului din 3 

august, precizând că îşi doreşte ca în această perioadă să fie găsite soluţii pentru ca astfel de 

cazuri, precum cel din Caracal să nu se mai repete. 

Şedinţa CEx al PSD a început după ora 6.00 seara şi este în desfăşurare. La ultima reuniune a 

Comitetului Executiv, PSD a votat ca Viorica Dăncilă să fie prezidenţiabilul partidului. Singurii 

care s-au opus deciziei au fost Paul Stănescu şi Dumitru Buzatu. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Guvern: MAI va beneficia de noi elicoptere pentru operaţiuni medicale şi de căutare-

salvare 

Ministerul de Interne va beneficia de elicoptere uşoare şi de echipamente noi pentru operaţiuni 

medicale şi de căutare-salvare în medii greu accesibile, transmite Guvernul, într-un comunicat de 

presă. Acordul-cadru de furnizare a echipamentelor a fost semnat, luni, la Palatul Victoria. 

„Premierul Viorica Dăncilă a participat astăzi (luni-n.r) la semnarea Acordului-cadru de 

furnizare a unor elicoptere uşoare, echipate corespunzător pentru operaţiuni medicale şi de 

căutare-salvare în mediul montan sau medii greu accesibile. Proiectul este finanţat din fonduri 

europene, este valabil pentru o perioadă de 48 de luni şi are ca obiectiv achiziţionarea, în total, a 

10 elicoptere pentru operaţiuni medicale şi de căutare-salvare. În prima etapă, vor fi achiziţionate 

patru elicoptere uşoare multifuncţionale, complet echipate pentru misiuni aero-medicale şi de 

căutare-salvare în mediul montan sau medii greu accesibile, urmând ca în a doua etapă să fie 

achiziţionate alte şase”, transmite Executivul, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

Acordul-cadru de furnizare a echipamentelor a fost semnat, luni, la Palatul Victoria. Din partea 

Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă a semnat generalul de brigadă Dan-Paul 

Iamandi, din partea Inspectoratului General de Aviaţie de comandorul Catalin-Paul Dache şi din 

partea Airbus Helicopters România (promitent furnizor) de către directorul comercial Radu 

Homorozeanu. La eveniment a participat şi premierul Viorica Dăncilă. De asemeena, au fost 

prezenţi ministrul Fondurilor Europene, Roxana Mânzatu, ministrul Afacerilor Interne, Nicolae 

Moga, secretarul de stat şef al Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, dr. Raed Arafat, 

secretarul de stat din ministerul Sănătăţii, Rodica Nassar, ambasadorul Franţei, ES Michèle 

Ramis, ambasadorul Germaniei, ES Cord Meier-Klodt, reprezentanţi ai IGSU, IGA şi ai Airbus 

Helicopters România. 

„Achiziţionarea elicopterelor noi echipate complet pentru intervenţii în caz de urgenţă este un 

demers imperativ în condiţiile în care flota de care dispun în acest moment autorităţile este 

insuficientă pentru a răspunde intervenţiilor medicale şi de căutare-salvare şi, în special, pentru 

operaţiunile de salvare montană. Facem un pas important care se adaugă celorlalte demersuri ce 

fac parte dintr-un nou concept al managementului pentru situaţii de urgenţă – VIZIUNE 2020”, a 

afirmat Viorica Dăncilă, la Guvern. 

(Sursa: Mediafax) 
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 AEP a propus Parlamentului destituirea a doi directori. Sistemul de prezenţă la vot, 

necertificat 

Preşedintele AEP Constantin Buică a declarat, pentru MEDIAFAX, că a propus destituirea a doi 

directori din cadrul Autorităţii deoarece Sistemul informatic de monitorizare a prezenţei la vot şi 

de prevenire a votului ilegal (SIMPV) folosit la alegerile din 26 mai este necertificat. 

„Am cerut Parlamentului destituirea a doi directori pentru nereguli, pentru neurmărirea acţiunilor 

pe care trebuiau să le implementeze pentru organizarea procesului electoral pentru alegerile din 

26 mai. Nereguli nu rezultă, dar suspiciuni clar, atâta timp cât nu au urmărit, nu avem 

documente, nu avem avize. Am cerut un audit intern astăzi (luni – n.r.) la cele două 

departamente, pentru că am constatat toate aceste lucruri. Pe 23 iulie am trimis documentele la 

Parlament şi astăzi am cerut audit în cele două structuri, ambele departamente – Organizarea 

Proceselor Electorale şi Direcţia de Coordonare a Sistemului Informaţional Electoral Naţional”, a 

declarat Constantin-Florin Mituleţu-Buică, luni, pentru MEDIAFAX. 

Şeful AEP a adăugat că a fost un management defectuos pentru organizarea procesului electoral 

din 26 mai la cele două direcţii din cadrul Autorităţii, iar directorii au fost sancţionaţi în primă 

fază cu avertisment. 

„Am documentele interne pe baza cărora am ajuns la concluzia să propun eliberarea din funcţie. 

I-am sancţionat întâi pe ambii directori, cu avertisment, am propus destituirea lor şi am declanşat 

audit intern la departamentele respective pentru a vedea cât de gravă este situaţia. A fost un 

management defectuos pentru organizarea procesului electoral din 26 mai la cele două 

compartimente”, a explicat Buică. 

Preşedintele Autorităţii a mai explicat că „departamentul din cadrul AEP se ocupă cu 

supravegherea desfăşurării proceselor electorale, avizarea şi certificarea aplicaţii informatice, 

certificarea acelui Sistemul informatic de monitorizare a prezenţei la vot şi de prevenire a votului 

ilegal (SIMPV) şi se pare că la nivelul Autorităţii nu am avut astfel de chestiuni. Am dat termen 

o lună pentru audit, pentru că sunt nişte structuri la care nu s-a făcut audit demult”. 

Miercurea trecută, Constantin Buică a anunţat că Autoritatea va trimite documente către Comisia 

parlamentară de anchetă a unor posibile fraude la europarlamentare, pentru a clarifica aspecte 

legate procesul electoral din 26 mai. El a precizat că are date primite inclusiv de la STS. 

Comisia de anchetă pentru posibile fraude la europarlamentare a audiat-o, în urmă cu cîteva 

săptămâni, pe fostul ministru de Interne Carmen Dan. Ea a declarat că Serviciul de 

Telecomunicaii Speciale (STS) nu ar trebui să se mai ocupe de alegerile din România, iar 

sarcinile STS ar putea fi preluate de AEP. 
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De asemenea, din partea MAE secretarul general al instituţiei Laura Elena Chiorean a spus, la 

audiere, că misiunile diplomatice au raportat multe incidente la alegerile de pe 26 mai, precizând 

că „în multe cazuri s-a intrat cu forţa în secţiile de votare, inclusiv pentru a se sustrage buletine 

de vot”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Federația Internațională a Jurnaliștilor și UNI Global Union susțin toate protestele 

pentru demiterea șefei TVR! 

Într-o scrisoare adresată Preşedintelui României, președinților  Senatului și a Camerei 

Deputaților, Primului Ministru și președinților Comisiilor de specialitate pentru cultură și media 

din Parlament, cea mai mare organizație din lume a jurnaliștilor, Federația Internațională a 

Jurnaliștilor ce reprezintă 600 000 de profesioniști din media și  UNI Global Union - Media 

Entertainment & Arts ce reprezintă peste 400 000 de creatori, tehnicieni și alți lucrători din 

media, solicită implicarea autorităților române pentru soluționarea conflictului din Societatea 

Română de Televiziune. 

 

Cele două mari organizații își unesc eforturile pentru a susține " pe deplin acțiunile greviste care 

au fost decise"  anunțând că  vor  sprijini "toate protestele viitoare din fața ambasadelor 

românești din străinătate și a sediilor instituțiilor Uniunii Europene. Ne alăturăm FAIR-

MediaSind în solicitarea acesteia privind demiterea președintelui-director general  al SRTV, 

precum şi a directorilor departamentelor de resurse umane și juridic" - se arată în scrisoare. 

 

(Departament Comunicare Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind FAIR-MediaSind) 

 

 

 Gaze mai scumpe pentru companii. Unul dintre principalii furnizori va scumpi gazele din 

septembrie 

Furnizorii de gaze încep să anunțe scumpiri, din toamnă, la livrările către companii și clienți 

casnici care cumpără de pe piața liberă. Motivul invocat: plafonarea prețului la consumatorii 

casnici din sistemul reglementat și faptul că nu sunt suficiente gaze din producția internă pentru a 

acoperi toată cererea. 

Unul dintre principalii furnizori de gaze din România a anunțat că de la 1 septembrie prețurile 

vor crește pentru unii dintre clienți, deoarece aceștia vor fi alimentați cu gaze din import sau din 

înmagazinare, iar prețul gazului din import a crescut față de anii trecuți, pe fondul majorării 

cotațiilor internaționale ale țițeiului și devalorizării monedei naționale. 
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Producția internă, cu un preț plafonat de 68 lei/MWh, este alocată prioritar acoperirii consumului 

clienților casnici din piața reglementată, adică aceia care nu și-au făcut un contract nou, pe piața 

liberă, cu un alt furnizor. 

Reprezentanții companiilor spun că le-au crescut deja costurile de producție în acest an, iar noile 

scumpiri se vor vedea în prețurile altor produse și servicii. 

Economiștii atrag atenția că astfel de scumpiri în lanț înseamnă o creștere a inflației, iar inflația îi 

afectează cel mai puternic pe cei cu venituri mici. 

Importurile de gaze au fost de peste 300 de ori mai mari în luna mai față de aceeași perioadă din 

2018, dar ministrul Energiei susține că această creștere spectaculoasă e doar rezultatul creării 

stocurilor pentru iarnă mai devreme decât în trecut: 

"Dat fiind că producția internă de gaze naturale este alocată prioritar acoperirii consumului pieței 

reglementate, România își completează portofoliul de aprovizionare din celelalte două surse 

disponibile, import și înmagazinare. Lipsa de lichiditate a pieței angro interne a determinat o 

creștere a cantităților importate pentru acoperirea consumului non-casnic în contextul în care 

prețul gazului din import a crescut față de perioadele contractuale similare din anii trecuți pe 

fondul majorării cotațiilor internaționale ale barilului de petrol și a devalorizării monedei 

naționale." 

(Sursa: stiri.tvr.ro)  

 

 Fondul de garantare a redus comisionul pentru creditele luate prin START-up Nation 

Fondul National de Garantare a Creditelor pentru IMM-uri (FNGCIMM) este unul dintre 

principalii parteneri ai Programului guvernamental Start-Up Nation, oferind si in cadrul celei de-

a doua editii a programului un produs de garantare dedicat pentru creditele punte acordate de 

CEC Bank si Banca Transilvania. 

 

FNGCIMM s-a pozitionat in campania 2017-2018 ca principal sustinator al start-up-urilor 

declarate eligibile si care au solicitat creditul punte, obligatiile de rambursare fiind garantate de 

catre FNGCIMM in proportie de maxim 80%. 

 

Incepand cu data de 25 iulie 2019, ca urmare a dinamicii pozitive a rezultatelor inregistrate in 

activitatea de garantare a creditelor acordate in cadrul Programului Start-up Nation si 

eficientizarii unor mecanisme interne ale societatii, FNGCIMM a redus comisionul de garantare 

pana la 1,95% din valoarea creditului. 
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"Reducerea costurilor de finantare reprezinta unul dintre importantele deziderate ale IMM-urilor 

in accesarea surselor de finantare. Asadar, am reevaluat riscul asociat acordarii garantiilor in 

cadrul Programului START-up Nation si, pentru a oferi un raspuns adecvat cerintelor specifice 

ale partenerilor nostri, am ajustat costurile practicate tocmai pentru a crea premisele unei 

facilitari a accesului la creditare. "a declarat Gheorghe Lapadat-Director general FNGCIMM 

 

Comisionul se va aplica garantiilor noi emise in favoarea beneficiarilor Programului Start -up 

Nation, inclusiv celor care au situatii financiare incheiate, cu conditia ca la data solicitarii 

creditului garantat sa aiba o vechime mai mica de 36 de luni de la data infiintarii. 

 

Comisionul de garantare este o cheltuiala eligibila, care poate fi decontata din ajutorul financiar 

nerambursabil acordat in cadrul programului Start Up Nation. 

 

Pentru prima etapa a Programului Start-up Nation, FNGCIMM a fost un partener activ pentru 

circa 5100 de antreprenori aflati la inceput de drum, garantand credite de aproape 1 miliard de 

lei.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 De azi, firmele care sponsorizeaza ONG-uri pot deconta mai mult din cifra de afaceri 

 

Incepand de azi, firmele care sponsorizeaza ONG-urile isi pot deconta mai mult din cifra de 

afaceri. 

 

Legea 156/2019, care schimba Codul Fiscal, a fost publicata in Monitorul Oficial, astfel ca 

pentru platitorii de impozit pe profit se imbunatatesc facilitatile fiscale acordate pentru efectuarea 

de sponsorizari. 

 

Mai exact, procentul din cifra de afaceri in care se pot efectua sponsorizari, prin care se reduce 

impozitul pe profit de plata, creste de la 0,5% la 0,75%. 

 

Desigur, se pastreaza conditia cumulativa de a nu se depasi 20% din impozitul pe profit datorat 

la plata. 

 

Restul reglementarilor aplicabile sponsorizarilor raman nemodificate, in sensul ca sponsorizarile 

reprezinta cheltuieli nedeductibile fiscal la calculul impozitului pe profit si pot fi efectuate 

sponsorizari doar catre persoanele ce au acest drept, prevazut de Legea nr. 32/1994, cu 

modificari ulterioare. 

 

http://www.agerpres.ro/
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Astfel, pot fi beneficiari ai sponsorizarii persoane juridice ce au rol social, cum ar fi entitati fara 

scop patrimonial - asociatii si fundatii, institutii publice sau emisiuni de radio si televiziune. 

Sponsorizarea trebuie consemnata intr-un contract de sponsorizare. 

 

Cand se efectueaza o sponsorizare catre o unitate de cult sau o entitate fara scop patrimonial, 

pentru a se beneficia de facilitatile fiscale ale sponsorizarii, trebuie ca acesti beneficiari ai 

sponsorizarii sa fie inscrisi in Registrul cu beneficiarii de sponsorizari, tinut de autoritatea 

fiscala. Celelalte persoane juridice sponsorizate nu au aceasta obligatie. 

 

O persoana fizica poate primi sponsorizari doar daca este recunoscuta ca desfasurand activitate 

intr-un domeniu de interes social, iar recunoasterea este facuta de una dintre persoanele juridice 

amintite. 

 

Nu exista un document oficial de recunoastere, astfel apreciem ca poate fi folosit orice document 

scris, ce contine informatiile de recunoastere cum ar fi o adeverinta, o recomandare, o 

caracterizare etc. 

 

Pentru ajutorarea cu bani sau cu bunuri a persoanelor fizice care nu sunt recunoscute de astfel de 

entitati, se va utiliza instrumentul juridic al contractului de mecenat. Acesta trebuie semnat in 

forma autentica in fata notarului public. 

 

Efectul fiscal al contractului de mecenat este identic cu al sponsorizarilor efectuate in conditiile 

amintite. 

 

Nota: beneficiaza de aceleasi facilitati fiscale si contractele de acordare a unor burse scolare 

private sau de sponsorizare a unor biblioteci, in conditiile legislatiei privind bibliotecile. 

 

Daca se efectueaza o sponsorizare, iar valoarea acesteia este mai mare decat reducerea de 

impozit corespunzatoare cele doi parametrii (0,75 la mie din cifra de afaceri, fara a depasii 20% 

din impozitul pe profit), atunci sponsorizarea poate fi reportata o perioada de 7 ani si se pot 

aplica facilitatile respectandu-se aceleasi conditii. 

 

Pana pe data de 25 martie din anul urmator, platitorii de impozit pe profit ce efectueaza plati 

trimestriale sau pana pe data de 25 februarie din anul urmator pentru platitorii de impozit pe 

profit anual, se depune formularul 107 - Declaratie informativa privind beneficiarii 

sponsorizarilor, mecenatului, burselor private. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

http://www.agerpres.ro/
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 Ministerul Agriculturii vrea să facă concurenţă retailerilor străini: Casa de Comerţ 

„Unirea”, cu capital de stat, crează o reţea de 60 magazine cu fructe şi legume româneşti 

Casa de Comerţ Agroalimentar „Unirea”, înfiinţată în ianuarie de Ministerul Agriculturii cu 

scopul de a creşte consumul de produse locale şi de a valorifica produsele fabricate în România 

îşi propune să creeze o reţea naţională de peste 60 de aprozare cu fructe şi legume care să 

concureze cu hipermarketurile şi supermarketurile. 

„Ne propunem să facem 60 de magazine cu fructe şi legume româneşti la nivel naţional, produse 

alimentare proaspete şi procesate. Din punct de vedere tehnic putem să deschidem primul 

magazin într-o săptămână, dar avem nevoie de avizări, iar birocraţia imensă ne încetineşte”, a 

spus Adrian Izvoranu, preşedintele Casei de Comerţ Agroalimentar „Unirea”. 

El spune că în acest moment, reprezentanţii Casei de Comerţ „Unirea” fac selecţia 

producătorilor, crează centre de colectare mobile şi fizice şi consolidează unităţi de procesare 

existente. 

Magazinele vor fi deschise în centrele dezvoltate ale ţării, deoarece reprezentanţii societăţi îşi 

propun să stimuleze consumul de produse româneşti din magazinele de proximitate, echilibrând 

astfel balanţa comercială dintre  importuri şi exporturi. 

Casa de Comerţ Agroalimentar „Unirea” îşi propune să dezvolte trei direcţii cu lacune din 

domeniul agricol: valorificarea producţiei de fructe şi legume, valorificarea producţiei de peşte 

din Marea Neagră şi Delta Dunării şi valorificarea lânii. 

În prezent, Casa de Comerţ Agroalimentar „Unirea” are un capital social de 93 de milioane de 

lei, buget de la stat, pe care îl va utiliza pentru a-şi atinge obiectivele. Izvoranu, preşedintele 

societăţii, nu a menţionat valoarea investiţiilor în reţeaua de magazine ce urmează a fi creată. 

Statul îşi propune prin această companie să asigure sortarea, ambalarea şi depozitarea produselor 

agricole în condiţii corespunzătoare. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Bursa de pește de la Tulcea nu are congelatoare pentru depozitarea peștelui și nici 

personal calificat pentru tranzacții electronice 

Inaugurată cu mare fast în primăvară, bursa de pește de la Tulcea, una dintre cele mai mari din 

regiune, este departe de a fi o investiție de succes. O spun chiar reprezentații Ministerului 

Agriculturii, care spun că proiectul ar fi fost greșit. Bursa nu are congelatoare pentru depozitarea 

peștelui și nici personal calificat pentru tranzacții electronice. Între timp, 80% din peștele pe care 

îl consumăm este din import. 
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Bursa de peste de la Tulcea a fost inaugurată cu fast în 14 martie, după ani de amânări. A fost 

construită încă din 2015, dar nu a avut acces la utilități. 

Investiția a costat cinci milioane de euro, fonduri europene și trebuie să preia peștele proaspăt din 

Delta Dunării, ca marfa să ajungă mai ușor în magazine. Dar, de atunci, s-au încheiat doar câteva 

tranzacții. Nici nu s-ar fi putut mai mult, deoarece în clădire nu există nicio instalație de 

congelare, spun chiar oficialii ministerului Agriculturii. 

Fără congelatoare, bursa nu poate depozita, mai multe zile, peștele proaspăt, pentru că riscă să se 

strice. Mai mult, nu există suficient personal calificat pentru licitațiile electronice și nici chiar 

unele dotări de bază. 

Bursa de pește a fost preluată în administrare de Casa de Comerț "UNIREA", societate la care 

statul este acționar prin Ministerul Agriculturii. Casa de Comerț are acum la dispoziție aproape 

20 de milioane de euro. O parte dintre fonduri va fi investită tocmai în dotarea bursei. 

România consumă anual peste 120.000 de tone de peste. 80% din cantitate este adusă din import. 

Peștele românesc ajunge greu în magazine, iar mare parte din ce se pescuiește se vinde "la 

negru." 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Rompetrol Rafinare investeşte peste 1,9 mld. dolari în centrala termică a rafinăriei Vega 

din Ploieşti 

Rompetrol Rafinare (simbol bursier RRC), companie membră a KMG International (41,8%), va 

moderniza în perioada următoare centrala termică a rafinăriei Vega din Ploieşti, singurul 

producător intern de bitum şi hexan, pentru creşterea eficienţei energetice, dar şi pentru continua 

reducere a impactului activităţilor sale asupra mediului inconjurător, investiţie care se va ridica la 

peste 1,9 mld. dolari şi care cuprinde, printre altele, montarea unui cazan de abur nou 

achiziţionat la finele anului trecut, potrivit unui raport la bursă.  

„În ultimii ani, unitatea din Ploieşti a înregistrat o creştere operaţională importantă, care ne 

motivează să mergem mai departe şi să ducem rafinăria, în continuare, pe un drum ascendent. 

Instalarea cazanului de abur ne va ajuta să eficientizăm procesele de producţie, dar, foarte 

important, să avem un impact cât mai scăzut asupra mediului înconjurător. Ţelul nostru pentru 

următorii ani este să creştem eficienţa energetică din Vega Ploieşti până aproape de randamentul 

maxim”, spune Yedil Utekov, director general al Rompetrol Rafinare.  

(Sursa: zf.ro) 
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 IGSU: Marţi - ultima verificare din seria testelor pe RO-ALERT; în cazul unor erori, 

perioada se va prelungi 

 

IGSU va transmite, marţi, în intervalul orar 09,00 - 12,00, prin intermediul sistemului RO-

ALERT, mesaje test de avertizare a populaţiei pe toate telefoanele mobile din aria de acoperire a 

celulelor de telefonie. 

 

Telefoanele configurate pentru primirea mesajelor RO-ALERT vor recepţiona următorul mesaj: 

"TEST! Acesta este un mesaj pentru testarea sistemului RO-ALERT. Nu se impune aplicarea 

măsurilor de autoprotecţie". 

 

"Aceasta este ultima verificare din seria testelor alocate sistemului RO-ALERT, teste care au 

avut loc începând cu data de 17 iulie. Numai în cazul persistenţei unor erori, perioada ar putea fi 

prelungită, urmând a comunica public intervalul alocat verificării sistemului RO-ALERT", se 

arată într-un comunicat al Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă (IGSU) transmis 

AGERPRES. 

 

Dezactivarea opţiunii de primire a mesajelor pe terminalele mobile nu este recomandată, având 

în vedere efectele ce pot fi generate asupra vieţii comunităţilor în cazul producerii situaţiilor de 

urgenţă reale, precizează sursa citată. 

 

"Totodată, vă adresăm rugămintea de a nu apela numărul unic de urgenţă 112 pentru a semnala 

eventuale deficienţe ale sistemului RO-ALERT", se menţionează în comunicat. 

 

Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă şi IGSU dau asigurări că aceste teste au rolul de a 

identifica eventualele erori ale sistemului care nu pot fi remediate pe timpul producerii unei 

situaţii de urgenţă reale. 

 

"Suntem conştienţi de disconfortul creat şi ne cerem scuze pentru eventualele neplăceri, însă 

derularea acestor teste este obligatorie având în vedere scopul pentru care a fost conceput 

sistemul de avertizare RO-ALERT! Asigurăm cetăţenii că toate aspectele sesizate vor fi analizate 

de specialiştii angrenaţi în tot acest proces, urmând ca disfuncţionalităţile să fie remediate în 

timpul cel mai scurt posibil", precizează IGSU.  

(Sursa: Agerpres) 
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 OSMR semnalează că doar jumătate din farmacii s-au înscris în Sistemul naţional de 

verificare a medicamentelor 

 

Preşedintele Organizaţiei de Serializare a Medicamentelor din România (OSMR), Dan 

Zaharescu, a atras atenţia asupra faptului că aproximativ 5.000 dintre cele 10.000 de farmacii din 

România sunt înregistrate în Sistemul naţional de verificare a medicamentelor, deşi acest proces 

ar fi trebuit finalizat până la ora actuală. 

 

Precizările au fost făcute în cadrul unei dezbateri publice organizate la Ministerul Sănătăţii 

privind un proiect de ordonanţă a Guvernului pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

95/2006 privind reforma în domeniul sănătăţii, precum şi pentru modificarea şi completarea unor 

acte normative în domeniul sănătăţii. 

 

El a adus, de asemenea, o serie de critici proiectului de act normativ, susţinând că acesta trebuie 

"regândit complet", cel puţin în ceea ce priveşte partea de sancţiuni. 

 

"Este un act normativ pentru care Organizaţia de Serializare a Medicamentelor a insistat foarte 

mult să fie elaborat, înainte de intrarea în vigoare a Directivei medicamentelor falsificate, adică 

înainte de data de 9 februarie 2019. Din păcate, suntem în 29 iulie şi perspectivele ca anumite 

lucruri să intre în vigoare şi, mai ales, anumite aspecte care sunt menţionate ca având caracter 

retroactiv - şi mă refer aici la sancţiuni - fac imposibilă aplicarea anumitor prevederi care sunt 

menţionate în acest act normativ. Noi am insistat foarte mult asupra acestui act normativ, 

deoarece Directiva medicamentelor falsificate, atunci când a fost transpusă în legislaţia din 

România, a fost transpusă fără sancţiuni şi ştim foarte bine că un act normativ care nu are şi 

sancţiunile alături ridică o serie întreagă de dificultăţi în implementarea lui. Şi, într-adevăr, 

astăzi, deşi trebuia să fim cu toţi operatorii, toate farmaciile înregistrate în sistem, din 10.000 de 

farmacii, cât sunt scriptic înregistrate la Ministerul Sănătăţii, avem undeva în jurul a 5.000 care 

înregistrate. Deci am trecut de jumătate. Dar, în mod normal, directiva prevedea ca toată lumea 

să fie funcţională, operaţională de la 9 februarie", a explicat Zaharescu. 

 

Potrivit acestuia, nivelul sancţiunilor propuse în proiectul de act normativ, cuprinse între 50.000 

şi 100.000 de lei, este "complet disproporţionat" cu scopul vizat. 

 

"Imaginaţi-vă ce ar însemna un agent economic, o farmacie sau spital să primească sancţiuni de 

până la 100.000 de lei. Deci, practic, sunt sancţiuni care pun pe butuci orice fel de agent 

economic. Nu există niciun fel de măsuri de prevenţie sau în spiritul legii prevenţiei, aşa cum ar 

fi fost ea gândită. O abatere sau o disfuncţionalitate să fie mai întâi identificată, să fie o 

procedură pentru rezolvarea ei şi, mai apoi, să existe perspectiva sancţionării, dacă nu se 

conformează agentul economic", a spus el. 
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Într-o declaraţie acordată ulterior presei, Zaharescu a explicat modul în care va funcţiona 

sistemul pentru depistarea eventualelor medicamente contrafăcute, adăugând totodată că 

transpunerea directivei europene s-a realizat "foarte târziu în legislaţia românească" şi că multe 

elemente nu sunt deocamdată clarificate. 

 

"În fiecare farmacie, medicamentele trebuie să fie verificate în momentul în care sunt eliberate 

către pacienţi. Această verificare se face prin scanarea unui cod special care conţine nişte 

informaţii unice. Practic fiecare cutie de medicament are, începând cu data de 9 februarie, un cod 

care este ca un fel de CNP al cutiei respective şi este un cod unic în piaţa farmaceutică. În clipa 

în care ar apărea două cutii cu acelaşi cod înseamnă că unul dintre ele este contrafăcut şi atunci 

se declanşează o alertă şi medicamentul respectiv este pus în carantină. Or, şi aceste proceduri 

trebuiau să fie elaborate şi funcţionale la data de 9 februarie", a menţionat el. 

 

În cadrul dezbaterii, Sânziana Mardare, reprezentant al Asociaţiei Farmaciilor Independente, a 

atras atenţia asupra modului în care este afectată o farmacie mică, din mediul rural, de amenzile 

ridicate. 

 

"Salutăm intenţia ministerului de a face procesul serializării unul funcţional şi viabil, însă ne-am 

fi dorit ca acest proces de sancţionare să vină după ce sistemul chiar era funcţional, pentru că în 

acest moment lucrurile nu funcţionează cum trebuie şi asta se vede la nivelul farmaciilor, unde se 

blochează foarte mult sistemul", a adăugat ea. 

 

Dan Popîrda, reprezentant al Agenţiei Naţionale a Medicamentului, a subliniat că actul normativ 

este în dezbatere publică şi că proiectul necesită în continuare viză legalitate din partea 

Ministerului de Justiţie şi a Ministerului de Finanţe. 

 

"Vă rog să luaţi în considerare şi faptul că norma juridică sancţionată este de o gravitate 

deosebită. Noi trebuie să luăm în considerare, atunci când stabilim amenzile şi gravitatea normei 

juridice încălcate", a indicat el.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Presa internaţională: Mii de români aşteaptă zilnic la marginile metropolelor din Italia să 

fie luaţi pentru muncă la negru. „Câteodată patronii nu plătesc deloc. Spun că ne sună 

mâine şi nu mai auzi de ei” 

Mii de români aşteaptă zilnic la marginile oraşelor italiene să fie luaţi de angajatori pentru muncă 

zilieră, de cele mai multe ori fără a fi implicaţi într-o formă de muncă legală şi fiscalizată, 

potrivit unui reportaj realizat de publicaţia germană Deutsche Velle. 
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„La 5.30 dimineaţa în Buffalota, în periferiile Romei, aşteaptă oamenii să fie luaţi zilnic la 

muncă. Majoritatea dintre ei sunt din România. Aici vin camionete, opresc, iau câţiva angajaţi, 

iar restul continuă să aştepte. Trebuie să o facă discret, pentru că poliţia ar putea apărea oricând. 

Dar oamenii aşteaptă de cele mai multe ori degeaba, pentru că sectorul de construcţii din Italia 

este în criză”, relatează Deutsche Welle. 

Mii de români aşteaptă să muncească în regim zilier pe şantierele de construcţii din Italia, de cele 

mai multe ori ilegal şi pentru salarii la limita subzistenţei. Fără perspective solide în România, ei 

profită de libertatea de mişcare din Uniunea Europeană pentru a-şi căuta rostul. 

Petrică Andronoiu, un român de 63 de ani luat ca exemplu de sursa citată, este de ani de zile în 

Italia, dar în ultima vreme stă şi câte o săptămână degeaba aşteptând o camionetă care să îl ia 

pentru muncă. El doarme într-o structură improvizată la marginea oraşului. 

„La negru, normal că la negru muncim. Lor (n.r: angajatorilor din Italia) le convine că nu plătesc 

taxe şi impozite. Preferă să te ia la negru. Câteodată nu ne plătesc deloc. Spun că ne plătesc 

mâine şi nu mai auzi de ei”, spune Petrică Andronoiu. 

Aproape un milion de români trăiesc în Italia.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 România, locul 5 în Europa la numărul de muncitori din industria auto: țara noastră are peste 185.000 de angajați 

România ocupă locul 5 în Europa după numărul de muncitori din industria auto, cu 185.000 de 

angajați. Singurele țări care devansează România sunt Germania, Franța, Polonia și Marea 

Britanie. 

Bottom of Form 

România este una dintre țările cu cea mai dezvoltată industrie auto din punctul de vedere al 

numărului total de muncitori, în ciuda faptului că în țara noastră există doar două uzine auto. 

Astfel, potrivit datelor oficiale publicate de Asociația Constructorilor de Automobile din 

Europa (ACEA), România are aproximativ 185.000 de angajați în indutria auto și ocupă 

locul 5 la nivelul Uniunii Europene. 

Clasamentul este dominat de Germania cu 877.000 de angajați, în timp ce Franța ocupă poziția a 

doua cu 223.000 de angajați și este urmată de Polonia cu 203.000 de angajați. Poziția a patra 

revine Marii Britanii, care are însă un avans minim în fața României: 186.000 de angajați. 

Cu excepția Poloniei, nicio altă țară din partea de Est a Continentului nu are mai mulți angajați în 

industria auto decât România. Chiar dacă beneficiază de mai multe uzine, inclusiv ale unor 

constructori premium precum Audi și Mercedes-Benz, Ungaria are numai 98.000 de 
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angajați în industria auto, în timp ce Bulgaria este la mare distanță în urmă cu numai 24.000 de 

locuri de muncă. 

Singura țară est-europeană care se apropie de România este Cehia, acolo unde prezența Skoda 

este vizibilă prin cele 177.000 de locuri de muncă. 

Uzina Dacia de la Mioveni are în prezent aproape 15.000 de angajați, în timp ce Ford ar 

urma să ajungă în acest an la circa 6.000 de angajați după recrutările care se derulează în 

prezent pentru producția noului SUV Ford Puma. Prin urmare, cele două uzine au în total 

circa 21.000 de angajați. Restul de 164.000 de angajați lucrează de asemenea în industria auto 

pentru numeroșii furnizori de componente prezenți în special în județul Argeș și în județele din 

Transilvania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Negrescu, în deschiderea congresului CEISAL: Elementul-cheie este să promovăm ideea 

de legături mai puternice cu America Latină 

 

Prorectorul SNSPA, Victor Negrescu, a declarat luni, în deschiderea congresului CEISAL de la 

Bucureşti, că elementul-cheie îl reprezintă promovarea unor legături puternice între ţările Uniunii 

Europene şi cele din America Latină. 

 

Acesta a vorbit, în context, despre iniţiative ale instituţiei de învăţământ superior din Capitală. 

"Am dezvoltat, în ultimii doi ani, un program de masterat pentru America Latină. De asemenea, 

am dezvoltat programe de cercetare pentru aceste subiecte importante, deoarece noi credem că 

ţările din Uniunea Europeană şi cele din America Latină ar trebui să coopereze mai intens", a 

afirmat el. 

 

Negrescu a subliniat dorinţa de consolidare a cooperării cu ţările din America Latină. 

"Elementul-cheie este să promovăm ideea de legături mai puternice, cooperare mai puternică, 

mijloace mai puternice, care pot fi folosite pentru a coopera în viitor", a punctat Victor Negrescu. 

 

Potrivit prorectorului SNSPA, eforturi în acest sens au fost făcute atât la nivel european, cât şi 

naţional. 

 

"Ne-am implicat în discuţii cu factorii de decizie, cu comisarul european pe Educaţie. Am 

încercat să arătăm că este o mare dorinţă, la nivel european, de consolidare a cooperării cu ţările 

din America Latină. (...) Cu adevărat, în ultimii ani, trebuie să spun asta foarte direct, cooperarea 

dintre Uniunea Europeană şi America Latină nu a fost o prioritate de top, mai ales aici, în 

Europa", a mărturisit el. 

https://www.automarket.ro/masini-noi/dacia/
https://www.automarket.ro/masini-noi/ford/
https://www.automarket.ro/stiri/acesta-este-noul-ford-puma-am-fost-primii-jurnalisti-romani-care-au-vazut-92173.html
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"Pentru şcoală şi pentru noi este o onoare să fim gazdele dumneavoastră", le-a spus Ioan Mircea 

Paşcu participanţilor la congres. 

 

La rândul său, fostul ministru de Externe Teodor Meleşcanu a subliniat că "România este o ţară 

specială în ceea ce priveşte relaţiile cu America Latină" şi a vorbit despre iniţiative ale ţării 

noastre, de când a deţinut preşedinţia Consiliului Uniunii Europene. 

 

"Este o relaţie foarte lungă şi una dintre priorităţile preşedinţiei noastre a fost să consolidăm, să 

dezvoltăm dialogul dintre ţările Uniunii Europene şi cele din zona Americii Latine şi Caraibe şi 

fiţi siguri că vom face tot ce putem în viitor pentru a dezvolta acest dialog nu doar la nivelul UE, 

ci la nivel bilateral, prin ambasadele şi misiunile noastre", a afirmat Meleşcanu. 

 

Şcoala Naţională de Studii Politice şi Administrative (SNSPA), prin Institutul de Studii Latino-

Americane din cadrul Departamentului de Relaţii Internaţionale şi Integrare Europeană, 

organizează, de luni până miercuri, cea de-a noua ediţie a congresului CEISAL - "Europa, 

America Latină şi Caraibe: 1999-2019, 20 de ani de cooperare". 

 

Consiliul European de Cercetări Sociale despre America Latină (Consejo Europeo de 

Investigaciones Sociales de América Latina - CEISAL) este o reţea care reuneşte principalele 

centre şi institute europene specializate în cercetarea spaţiului latino-american.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Dăncilă, discuţii cu Ursula von der Leyen despre reprezentantul României în Comisia 

Europeană 

Premierul Viorica Dăncilă a discutat, luni, la telefon cu preşedintele ales al Comisiei Europene 

Ursula von der Leyen. Şeful Executivului i-a transmis că România doreşte, în cadrul Colegiului 

Comisarilor, un portofoliu consistent care să reflecte expertiza ţării noastră. 

„Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a avut astăzi, 29 iulie, o convorbire telefonică cu 

preşedintele ales al Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. În cadrul convorbirii, premierul 

român a transmis doamnei von der Leyen felicitări pentru alegerea la conducerea Comisiei 

Europene şi a reiterat sprijinul Guvernului român pe durata exercitării mandatului. De asemenea, 

a subliniat faptul că, pentru România, Comisia Europeană rămâne un partener cheie şi un pilon 

vital în arhitectura instituţională a Uniunii Europene”, a informat Guvernul, într-un comunicat de 

presă remis, luni, MEDIAFAX. 
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Referindu-se la formarea viitoarei Comisii Europene, premierul „a exprimat interesul pentru un 

portofoliu consistent în cadrul Colegiului Comisarilor, care să reflecte expertiza României, 

precum şi contribuţia ţării noastre la consolidarea şi dezvoltarea agendei europene, dovedită 

inclusiv prin exercitarea cu succes a mandatului României la Preşedinţia Consiliului UE”, 

adaugă sursa citată. 

Preşedintele ales al Comisiei Europene a adresat felicitări premierului Viorica Dăncilă pentru 

rezultatele obţinute de România la Preşedinţia Consiliului UE. 

Şeful Executivului şi preşedintele ales al Comisiei Europene au convenit continuarea dialogului, 

atât în cadrul unei vizite la Bruxelles a premierului Viorica Dăncilă, cât si al unei vizite în 

România a Ursulei von der Leyen. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 

 

 

 


